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Ivanuša upozorava: Srbija peta u Evropi po stopi novozaraženih 

Epidemijska situacija je ozbiljna, a Srbija je peta u Evropi po broju novoobolelih na 100.000 državljana, 

rekao je za RTS direktor Kancelarije SZO u Srbiji Marijan Ivanuša. Dodaje da se intenzivno širi britanski soj 

virusa koji se lakše prenosi i završava težim oblikom bolesti. 

Marijan Ivanuša je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, rekao da je potrebno da se promeni 

ponašanje i da se ljudi što pre vakcinišu. 

"Znamo kako se prenosi virus, to su bliski kontaki među ljudima", naveo je Ivanuša i rekao da bi to 

trebalo sprečiti, da je potrebna distanca, korišćenje maski, higijena ruku, respiratorna higijena i izolacija 

obolelih. 

"Sve mere koje sprečavaju kontakte su korisne i imaju efekat ako se poštuju", poručio je. 

Ističe da su mere potrebne jer je britanski soj virusa opasniji od onog koji smo znali ranije, ali se može 

staviti pod kontrolu. 

Ivanuša je naveo da se u čitavoj Evropi pogoršava situacija, ali navodi da vakcine deluju i protiv 

britanskog soja. 

Na pitanje do kada bi mere trebalo da budu na snazi, Ivanuša je rekao: "Dok ne daju rezultate". 

"Što se više pridržavamo mera, ranije će biti vidljiv rezultat. Ako nećemo da poštujemo mere, onda 

ovakva situacija ne da će da traje, nego će se pogoršati", upozorio je. 



 
 

Poštovanje mera osnov svega  

Ivanuša je podsetio da su mnoge države uvele ponovno potpuno zatvaranje i policijske časove. 

"Zato pozivam ljude da poštuju osnovne mere, jer je to osnov snega. Ako ne, doći će još oštrije mere jer 

će situacija da se pogorša", rekao je. 

Kaže da pandemija dugo traje i da će još trajati. Razume da su svi umorni, ali podseća da ljudi umiru, i to 

ne samo stari. 

"Ipak želimo da sprečimo tragedije. Molim vas, koristite maske, držimo distancu, jer time štitimo seve i 

one koji su nam najdraži", poručio je direktor SZO u Srbiji. 

Kada je reč o vakcinaciji, Ivanuša je naveo da je ona još uvek na početku. Pomenuo je slučaj Izraela koji je 

takođe imao pogoršanje situacije na početku vakcinacije, a sad ima sedam puta manje obolelih na 

dnevnom nivou nego u Srbiji, i to zato jer je vakcinacija napredovala. 

"Najbolja je vakcina ona koju možete danas da dobijete. Ne sutra, prekosutra ili u julu. Dakle danas", 

poručio je Ivanuša. 

Kada ćemo se vratiti normalnom životu  

Kako je rekao, kada smo zaštićeni, možemo se polako vraćati u normalan život kome se svi nadaju. 

Ivanuša je rekao da se "Kovaks" program susreće sa istim problemima kao individualne države. 

Navodi da se nadao da će prve vakcine u Sribju iz "Kovaksa" stići krajem marta, a sada veruje da će to 

biti početkom aprila. 

"Verujem da će relativno veliki broj država u Evropi vakcinisati toliko ljudi da će leto biti normalnije nego 

prošlo let, a naročito druga polovina godine", ukazao je. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Kako i gde studenti mogu da se prijave za vakcinu u Beogradu 

U studentskoj poliklinici dnevno oko 30 zaraženih studenata. U studentskom domu Lola napravljen je 

izolacioni blok. A vakcinacija studenata u studentskim domovima započeta je danas. U Beogradu će biti 

dva punkta, u Studentskom gradu i u Studentskom domu Karaburma. 

U toku dana vakcinisano je više od 1.000 studenata sa posebnim potrebama, hroničnim bolestima, a 

vakcinisani su i studenti završnih godina medicine. 

"Do sada su se studenti vakcinisali u Studentskoj poliklinici u Krunskoj, a od danas ćemo organizovati 

vakcinaciju i u sudentskim domovima, i trudićemo se tu da organizujemo vakcinaciju kao i na još nekim 

mestima", navodi Marija Obradović, direktorka Studentske poliklinike. 

Goran Minić, direktor Studentskog centra, kaže da je u Studentskom gradu kapacitet 4.600 mesta, a u 

Studentskom domu Karaburma 1.200 mesta, što je, dodaje, oko 60 procenata kapaciteta. 

"Mi smo na raspolaganju ako budu morali i ostali studentski domovi da se otvore za vakcinisanje", 

dodaje Minić. 

Interesovanje za vakcinisanje među studentima je veliko, kažu iz Studentske poliklinike. Studenti će moći 

da biraju koju će vakcinu primiti, kao i svi do sada od onih koje su odobrene i dostupne u Srbiji. Sve 

vakcine su odobrene za starije od 18 godina. 



 
 

"Generalno, svi studenti koji su se prijavili do sada došli su na vakcinaciju i nije bilo onih koji su 

odustajali, jako su se brzo i dobro organizovali. Postoje i spiskovi na fakultetima gde se prijavljuju oni koji 

hoće da se vakcinišu", naglašava direktorka Studentske poliklinike. 

Direktor Studentskom centra ukazuje da studenti za vakcinaciju mogu da se prijave upravnicima i 

upravama domovima, kao i studentskim udruženjima na nivou studentskih domova. 

Osim u Beogradu, studenti će biti vakcinisani je u Novom Sadu u Zavodu za zdravstvenu zaštitu 

studenata u okviru Kampusa. 

 

 

Janković za RTS: Situacija je teška i tužna, brojevi neumoljivi, gubimo zamajac sa vakcinacijom 

Vakcina je naš jedini izlaz, ne postoji nikakav drugi jer virus neće tek tako nestati, on će biti tu još dosta 

dugo, rekao je za RTS prof. dr Radmilo Janković, zamenik generalnog direktora Univerzitetskog kliničkog 

centra "Niš". 

Radmilo Janković je, gostujući u Beogradskoj hronici, naveo da su u velikoj zabludi oni koji misle da će 

izbegavanjem vakcine izbeći kontakt s virusom. 

"Ja nijednoj osobi ne mogu da kažem – možeš da se zaraziš i neće ti biti ništa, bukvalno se ne zna kako će 

ko proći. Svakako, jedno je sigurno, onaj ko nije vakcinisan kad tad će doći u kontakt s virusom", rekao je 

Janković.  



 
 

Ističe da virus neće tek tako nestati, i da je vakcina jedini izlaz. 

"Vakcina je naš jedini izlaz, ne postoji nikakav drugi, virus neće tek tako nestati, on će biti ovde još dosta 

dugo, verovatno po karakteru sezonskog gripa. Vakcinacija će sprečiti da on nalazi one najranjivije kod 

kojih može razviti teške forme bolesti", objašnjava Janković. 

Ocenjuje da nismo iskoristili idealnu situaciju da u jednom, kako kaže, potpuno mirnom okruženju 

sprovodimo vakcinaciju. 

"Gubimo zamajac koji smo imali sa vakcinacijom i potpuno smo zaboravili da nećemo vakcinisati mlađe 

sugrađane, prvenstveno tinejdžere koji su besomučno proširili virus po čitavoj državi, niti su se oni 

pridržavali mera niti je to bilo ko očekivao", ističe Janković. 

Ističe da smo morali ranije da donesemo mere koje su doneli Izrael i Velika Britanija. 

"Morali smo još tada da donesemo te mere bez obzira na to koliko su one bile nepopularne i svakako ne 

bismo došli u ovu situaciju. Oni su imali striktno poštovanje mera koje su sprečavale širenje virusa", 

objašnjava Janković. 

Ističe da lekari iz crvenih zona ne traže da se zatvore restorani i kafići. 

"Lekari ne traže da se zatvore restorani i kafići, lekari iz crvenih zona traže da se ljudi ne okupljaju na taj 

način u toj gustini da raznose virus i da onda zaražavaju starije, nemoćne ljude, čije lečenje je jako teško i 

uglavnom završavaju fatalno", objašnjava Janković. 

Ističe da je nepažnjom mlađih veliki broj starijih ljudi završio na mehaničkoj ventilaciji ili respiratoru. 

"Toliko je tužno da su se oni mesecima sklanjali i čuvali, a sada leže zaraženi. I ono što je tužno jeste kada 

ih pitate, dok oni još mogu da razgovaraju pre nego što budu intubirani oni koji završe na mehaničkoj 

ventilaciji, njihov odgovor je da uopšte i ne znaju kako su se zarazili", ističe Janković. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"TEŠKO JE NAĆI BALANS" Kisić Tepavčević: Da bismo popustili mere, moraju da popuste i brojevi 

U Srbiji preovlađuje nov soj korona virusa, koji se brže širi, upozorila je danas članica Kriznog štaba Darija 

Kisić Tepavčević i dodala da je potrebno da opadne broj zaraženih da bi mogle da se ublaže mere. 

- Zaravnjenje krive na 4.000 ili 5.000 dnevno nije veliki uspeh, ali jeste bolje od rasta - rekla je Kisić 

Tepavčević za TV B92. 

Ona je primetila da se, uprkos širenju virusa u Srbiji, ljudi ponašaju rizično. 

- Jasno je da ne vidimo kraj ovome, ali na nama je da sprečimo širenje virusa - poručila je ona. 

- Da bi došlo do popuštanja mera, moraju da popuste i brojevi. Nisu to brojevi, to su stvarni ljudi koji u 

ovom momentu leže u bolnicama i koji se bore za dah, a među njima su i stvarni ljudi koji svaki dan 

izgube bitku s bolešću - rekla je ona. 

Kisić Tepavčević je istakla da su druge zemlje Evrope pri uvođenju mera razmatrale rad ugostiteljskih 

objekata. 

- Činjenica je da moramo da radimo, da privređujemo, da mora da postoji novac da bi se kupile vakcine i 

lekovi. Šta god da stavite na drugu stranu zdravlje mora da pretegne - poručila je ona. 

Ukazujući na značaj vakcinacije, Kisić Tepavčević je rekal da to nije samo "jednostavna stvar izbora" već i 

svesti o tome da vakcinom štitimo i sebe, ali i druge. 



 
 

- Ne može vakcina da ucini čudo, ako se veliki broj ljudi ne ponaša disciplinovano. Potrebne su dve doze 

u toj prvoj vakcinaciji i posle druge je potrebno je vreme da se stvori potrebna kolicina antitela - 

naglasila je ona. 

 

Kon potvrdio: Sutra, odluka o dve stvari 

Beograd -- Član Kriznog štaba Predrag Kon izjavio da će sutra biti održana sednica Kriznog štaba, na kojoj 

će se ponovo razmotriti tema škola i ugostiteljskih objekata. 

On je međutim savetovao da gde god postoji mogućnost decu ne treba slati u kolektive. 

Veći je problem sa zatvaranjem škola i vrtića, rekao je Kon za TV Pink i naglasio da gde postoji bilo kakva 

respiratorna infekcija decu ne treba slati u kolektive. 

Kon je ukazao da je potrebna nekakva vrsta solidarnosti sa lekarima u crvenoj zoni, ukazujući da je Srbija 

u situaciji da "joj umiru ljudi, kad se vidi izlaz iz situacije". 

Mi u medicinskom delu razmišljamo o situaciji u zdravstvenom sistemu, rekao je Kon i naglasio da i ovo 

što je popušteno su nužne korekcije i da je pronađen balans. 

Bez obzira što smo dobri u vakcinaciji, opet to nije dovoljno naglašeno, dodao je on i naveo primer 

Izraela koji u ovom trenutku zatvara svoje kovid centre, a otvara ekonomiju. Vakcinisali su populaciju u 

toj meri da mogu biti sigurno da virus nema snage da se vrati, rekao je Kon. 



 
 

 

Drugu dozu primilo 865.018, Srbija i dalje među vodećim zemljama 

U Srbiji je do sada data 2.178.930 doza vakcina protiv korona virusa, a 865.018 osoba primilo je i drugu 

dozu, po čemu je među vodećim zemljama u Evropi i svetu, pokazuju najnoviji podaci Vlade Srbije. 

Srbija se po broju vakcinacija na milion stanovnika, nalazi na prvom mestu u regionu sa 320.214, dok su 

iza nje Mađarska i Austrija, Slovenija, a na trećem u Evropi, prenosi Tanjug. 

Po broju revakcinacija na milion stanovnika Srbija se nalazi na prvom mestu u Evropi, a za njom slede 

Malta i Danska. 

Naša zemlja se po ukupnom broju revakcinacija u Evropi nalazi na četvrtom, a u regionu na prvom 

mestu. 

Po broju revakcinisanih osoba u svetu, Srbija se nalazi na sedmom mestu sa 127.123 osobe na milion 

stanovnika, a ispred nje su Izrael, Sejšeli, UAE, Čile, Bahrein i SAD. 

 


